
အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၇

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး  လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
သတင္းစာစဥ္

ပညာအလင္းပြင့္ျမန္မာသုေတသနေဖာင္ေဒးရွင္းမွ စုစည္းတင္ျပသည္။

ဒီဇင္ဘာ ၁ ရက္၊ ၂ဝ၂၀

www.facebook.com/emrefmyanmarwww.emref.org  |  www.mypilar.org၀၉-၂၆၁၆၅၄၀၄၅ info@emref.org

၂၀၂၀ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္အရ သက္ဆိုင္ရာ 
တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၏ အခင္းအက်င္းသစ္ႏွင့္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားပါဝင္မႈကို  The Asia Foundation Myanmar 
က ပုံပါအတိုင္း ေဖာ္ျပထားသည္။ ထို႔ျပင္ တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္ 
မ်ား၏ ေရြးေကာက္ခံ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
စိတ္ဝင္စားဖြယ္အခ်က္အခ်ဳိ႕ကိုလည္း ယခုကဲ့သို႔ အႏွစ္ခ်ဳပ္ေဖာ္ျပ 
ေပးထားသည္။ 

 NLD ပါတီသည္ ၂၀၁၅ တြင္ ေတာင္ၿပိဳကမ္းၿပိဳအႏိုင္ရခဲ့သည္
ထက္ကို ပိုေကာင္းေအာင္ စြမ္းေဆာင္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း ေတြ႕ရ 
သည္။ ၂၀၂၀ ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္မ်ား 
တြင္ ေရြးေကာက္ခံေနရာအားလုံး၏ ၈၂ ရာခိုင္ႏႈန္းကို NLD 
ပါတီကိုယ္စားျပဳယွဥ္ၿပိဳင္သည့္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ရရွိထား 
ၿပီး တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္ ၁၄ ခုအနက္ ၁၂ ခု၏ လႊတ္ေတာ္ 
ေနရာအမ်ားစုကို အႏိုင္ရခဲ့သည္။ 

 ၂၀၂၀ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္အရ တိုင္းေဒသႀကီး/ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အမ်ဳိးသမီးကိုယ္စားလွယ္အေရအတြက္ 
သိသိသာသာ တိုးလာသည္။ တိုင္းေဒသႀကီး/ျပည္နယ္တိုင္း 
တြင္ အမ်ိဳးသမီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ေတြ ပါဝင္ေရြးခ်ယ္ 
ခံခ့ဲျခင္းသည္ ပထမဆံုးအႀကိမ္ျဖစ္ၿပီး ေရြးေကာက္ခံလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ စုစုေပါင္းရဲ႕ ၁၈ ရာခိုင္ႏႈန္းသည္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား 
ျဖစ္သည္။ (၂၀၁၅ ခုႏွစ္တြင္ ၁၃ ရာခိုင္ႏႈန္းရွိခဲ့သည္)။ 

  တိုင္းရင္းသား/ေဒသခံ ပါတီမ်ားလည္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
မ်ားတြင္ သိသာထင္ရွားသည့္ ကိုယ္စားျပဳမႈကို ဆက္လက္ 
ထိန္းသိမ္းႏိုင္ခဲ့ၿပီး ျပည္နယ္အမတ္ေနရာ ၃ ပုံ ၁ ပုံကို အႏိုင္ရရွိ 
ခဲ့သည္။ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အားလုံးတြင္ တိုင္းရင္းသား/ 
ေဒသခံပါတီမ်ားက လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ အနည္းဆုံး 

တစ္ဦးပါဝင္ၿပီး တိုင္းရင္းသား/ေဒသခံပါတီ စုစုေပါင္း ၁၇ ခုက
ကိုယ္စားျပဳပါဝင္ႏိုင္ခဲ့သည္။ 

ကိးုကား-https://www.facebook.com/TheAsiaFoundationMyanmar/posts/ 

405350864165688

၂၀၂၀  ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္အေျချပဳ 

တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား 
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၇

ႏိုဝင္ဘာ ၂၆၊ ၂၀၂၀ 

ႏိုင္ငံေရးပြတ္တိုက္မႈမ်ား မၾကာခဏ 
ျဖစ္ပြားေလ့ရိွသည့္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
၌ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ၎တို႔ 
တင္သြင္းသည့္ အေရးႀကီးအဆိုမ်ားႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ ျပည္နယ္အစိုးရက အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ရာတြင္ အားနည္းခဲ့ေၾကာင္း 
ေထာက္ျပေဝဖန္မႈမ်ား လႊတ္ေတာ္သက္တမ္း 
ကုန္ဆုံးခါနီးအခ်ိန္တြင္ ထြက္ေပၚလ်က္ရွိ 
သည္။

လက္ရွိ အစိုးရသက္တမ္း မကုန္ဆုံးမီ 
လႊတ္ေတာ္၌ အတည္ျပဳထားသည့္ ေမးခြန္း 
ႏွင့္အဆိုမ်ားကို ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ 
အျမန္အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ ႏိုဝင္ဘာ 
၁၇ ရက္က ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အစည္း 
အေဝးတြင္ ဘူးသီးေတာင္ၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵ 
နယ္အမွတ္ ၁ မွ ျပည္ေထာင္စုႀကံ့ခိုင္ေရးႏွင့္ 
ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးပါတီ (USDP) မွ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္ 
က အဆိုတင္သြင္းရာ ႏိုဝင္ဘာ ၂၀ ရက္ 
တြင္ ကန္႔ကြက္သူမရွိ အတည္ျပဳခဲ့ သည္။

အဆုိတင္သြင္းသူဦးေဇာ္ေဇာ္ျမင့္ တစ္ဦး 
တည္းကပင္ ယခု လႊတ္ေတာ္သက္တမ္း 

အတြင္း အဆို ၁၂ ခုႏွင့္ ေမးခြန္းေပါင္း ၁၈ခု 
တင္ခဲ့ေၾကာင္း၊ အစိုးရအေနျဖင့္ ႏွစ္ခုကို 
သာ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးေၾကာင္း 
သိရသည္။

''ျပည္နယ္အစိုးရအေနနဲ႔ ေဘာင္ထဲက 
လုပ္လို႔မရတဲ့ သတ္မွတ္ခ်က္ေတြလည္း 
ရွိေကာင္းရွိမယ္။ ဒါေပမယ့္ ျပည္နယ္အစိုးရ 
အေနနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရကို တကယ့္ 
ေစတနာနဲ႔ ဌာနဆိုင္ရာေတြကို ေသခ်ာ 
ရွင္းလင္းတင္ျပမယ္ဆိုရင္ ျဖစ္လာႏိုင္တဲ့ 
စီမံကိန္းေတြ အေၾကာင္းအရာေတြ အမ်ားႀကီး 
ရွိတယ္။ အဲဒါကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ရြက္မႈက အရမ္းအားနည္းခဲ့တယ္"" 
ဟု ၎က ေထာက္ျပသည္။

ရခိုင္လႊတ္ေတာ္ စာရင္းဇယားမ်ားအရ 
၂၀၁၆ မွ ၂၀၂၀ ႏိုဝင္ဘာ ၂၃ ရက္ အထိ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ အသီးသီးတို႔က 
လႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္၊ အထူး၊ အေရးေပၚစသည့္ 
အစည္းအေဝးမ်ား၌ ၾကယ္ပြင့္ျပ ေမးခြန္း 
ေပါင္း ၈၁၇ ခု၊ ၾကယ္ပြင့္မျပ ေမးခြန္း ၄၀၅ 
ႏွင့္ အဆိုေပါင္း ၇၂ ခုထဲမွ ၆၆ ခု အတည္ျပဳ 
ထားၿပီး မွတ္တမ္းအျဖစ္ထားသည့္ အဆို ၇ 
ခုအထိ ရွိေၾကာင္း သိရသည္။

အတည္ျပဳအဆို ၆၆ ခုတြင္ ၃၀ ေက်ာ္ကို 

လုပ္ေဆာင္ထားေသာ္လည္း တခ်ဳိ႕အဆို 
မ်ားမွာ လုပ္ေဆာင္မႈ မၿပီးျပတ္ေသးေၾကာင္း၊ 
က်န္အဆို ၃၀ ေက်ာ္တို႔ကို အစိုရဘက္မွ 
လုံးဝမလုပ္ေဆာင္ခဲ့ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ 
စာရင္းဇယားမ်ားမွ သိရသည္။

ျပည္နယ္အစိုးရက လုပ္ေဆာင္ေပးႏိုင္ခဲ့ 
သည့္အဆိုမ်ားမွာ စစ္ေဘးေရွာင္အေရး 
အကူအညီေပးေရးအဆို၊ ရခိုင္ေတာင္သူ 
မ်ားအတြက္ လယ္ယာေျမလုပ္ပုိင္ခြင့္ ပံုစံ (၇) 
ျမန္ဆန္ႏုိင္ေရးအဆုိ၊ ေျမာက္ဦး ေရွးေဟာင္း 
ဇုန္ကို ကမ႓ာ့အေမြအႏွစ္ ယူနက္စကိုဝင္ႏိုင္ 
ေရးအဆိုႏွင့္ ေက်ာက္ျဖဴအထူးစီးပြားေရး 
ဇုန္အတြင္း ေဒသခံေတာင္သူမ်ား ထိခိုက္ 
နစ္နာေစမႈမရွိေစေရးစသည့္ အဆိုတို႔ကို 
ျဖစ္သည္။

ျပည္နယ္အစိုးရ မလုပ္ေဆာင္ႏိုင္ခဲ့ 
ေသာ အဆိမု်ားမွာ  ေျမာကဦ္းေလယာဥက္ြင္း 
ကိစၥ၊ ပုဏၰားကြၽန္းစက္မႈဇုန္ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေဆာင္ေရးအဆို၊ ဘူးသီးေတာင္၊ ရေသ့ 
ေတာင္၊ ေမာင္ေတာေဒသမွ ေဒသခံတုိင္းရင္း 
သား မ်ဳိးႏြယ္စုေက်းရြာမ်ား ျပန္လည္ 
ထူေထာင္ေရးတို႔အျပင္ ရခိုင္စစ္ေရးပဋိပကၡ 

သက္တမ္းကုန္ခါနီး  ႏိုင္ငံေရးပြတ္တိုက္မႈမ်ားျဖစ္လာသည့္   ရခိုင္လႊတ္ေတာ္

ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္။ (ဓာတ္ပုံ - DMG)

စာမ်က္ႏွာ  ၃ သို႔
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၁၀၇

မ်ားႏွင့္ ဆက္စပ္သည့္ ႏွစ္ဘက္တိုက္ပြဲမ်ား 
အျမန္ဆံုးရပ္တန္႔ေပးေရး အဆုိ၊ ေရွးေဟာင္း 
သမိုင္းဝင္ဘုရားေစတီ ပရိဝုဏ္အတြင္း 
လက္နက္ႀကီးမ်ားမပစ္ခတ္ရန္အဆုိ၊ တုိက္ပြဲ 
မ်ားအတြင္း အရပ္သားျပည္သူမ်ား ထိခိုက္ 
မႈမျဖစ္ေစေရးစသည့္အဆိုတို႔ ျဖစ္ၾကသည္။

ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ အလုပ္ 
အကိုင္အခြင့္အလမ္း၊ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ 
ေရး၊ စစ္ေရးပဋိပကၡႏွင့္ ဆက္ႏြယ္ေနသည့္ 
အဆိုမ်ားကို ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ ခက္ခဲ 
ေၾကာင္း ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ ေျပာေရးဆို 
ခြင့္ရိွသူ စည္ပင္သာယာေရးဝန္ႀကီး ဦးဝင္းျမင့္ 
က ဧရာဝတီသို႔ ေျပာသည္။

''အဆိုေတြ၊ ေမးခြန္းတင္တဲ့အထဲမွာ 
ခြျဲခမ္းစိတ္ျဖာဖုိ႔ေတာ့လုိမယ္။ ၂၀၀၈ ဖြ႕ဲစည္းပုံ 
အရ ဒါက ျပည္နယ္အစိုးရကို လုပ္ပိုင္ခြင့္ 
ေပးထားတာလား။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရကို 
လုပ္ပုိင္ခြင့္ေပးထားတာလားဆုိတာမ်ဳ းိလည္း 
ရွိေသးတာကိုး။ ကြၽန္ေတာ္တို႔ကေတာ့ လုပ္ 
ေပးလို႔ရတဲ့ဟာေတြကို လုပ္ေပးထားတယ္"" 
ဟု ၎ကဆိုသည္။

သို႔ေသာ္ USDP ပါတီမွ ဦးေဇာ္ေဇာ္ 
ျမင့္ကမူ အေရးႀကီးအဆိုမ်ားထဲတြင္ ဘူးသီး 
ေတာင္၊ ေမာင္ေတာေဒသရွိ တိုင္းရင္းသား 
မ်ား အလုပ္အကိုင္အခြင့္အလမ္း ရရွိရန္ 
အစီအမံမ်ား၊ ျမန္မာ-ဘဂၤလားေဒ့ရွ္ နယ္စပ္ 
မွာ လုံၿခဳံစိတ္ခ်ရေသာ နယ္စပ္ၿခံစည္း႐ိုး 
ကိစၥအျပင္ ေက်ာက္ျဖဴၿမိဳ႕အတြင္း အဏၰဝါ 
ေဗဒ (Marine Biology)ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ 
တကၠသိုလ္တစ္ခုဖြင့္လွစ္ရန္စသည့္ အဆို 
မ်ားကုိ မလုပ္ေပးခ့ဲေၾကာင္းလည္း ဦးေဇာ္ေဇာ္ 
ျမင့္က ဆိုသည္။

အလားတူ ပုဏၰားကြၽန္းၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵ 
နယ္ အမွတ္ ၂ ရခိုင္အမ်ဳိးသားပါတီမွ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးေအာင္ 
သန္းတင္ကလည္း ျပည္နယ္အစုိးရအေနျဖင့္ 
ျပည္သူ႔ကိုယ္စားျပဳအဆိုမ်ားကို လုပ္ေဆာင္ 
မႈ အားနည္းခဲ့ေၾကာင္း ေထာက္ျပသည္။

''ပုဏၰားကြၽန္းစက္မႈဇုန္ အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေရးအတြက္ ကြၽန္ေတာ္ အဆိုု 
တင္သြင္းခဲ့တယ္။ အဲဒီမွာလည္း အစိုးရ 
အဖြဲ႕က ၁ ႏွစ္အတြင္း အျမန္ဆုံးအေကာင္ 
အထည္ေဖာ္မယ္ဆိုၿပီးေတာ့ အစိုးရအဖြဲ႕က 
ကတိကဝတ္ျပဳခဲ့ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ ဒီေန႔ 
အထိ အေကာင္အထည္မေပၚေသးပါ။ အစုိးရ 
က ေနာက္ဆံုးအေၾကာင္းျပန္တာက နယ္ေျမ 
လုံၿခဳံမႈမရွိတဲ့အတြက္ ဒီစက္မႈဇုန္ကိစၥကို 
အေကာင္အထည္ မေဖာ္ႏိုင္ဘူးဆိုၿပီးေတာ့ 

ရွင္းလင္းတယ္"" ဟုဆိုသည္။
ယင္းအဆိုမွာ အစိုးရသက္တမ္းအစ 

တုန္းက တင္သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ထိုအခ်ိန္၌ 
စစ္ေရးပဋိပကၡမ်ားလည္း မရွိေသးေၾကာင္း 
ဦးေအာင္သန္းတင္က ဆိုသည္။

ဆက္လက္ၿပီး ၎က ''ဒီစက္မႈဇုန္ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ဖို႔အတြက္ ပထမ 
အႀကိမ္ အစိုးရလက္ထက္က ေျမေနရာေတြ 
လုပ္ထားၿပီးၿပီ။ စက္မႈဇုန္အတြက္ ေက်ာက္ျဖဴ 
အမ်ားပိုင္ကုမၸဏီကို တင္ဒါလည္းေပးၿပီးၿပီ။ 
ကုမၸဏီကလည္း အစိုးရအေပၚမွာ စာရင္း 
ဇယားေတြလည္း အကုန္လုံးသြင္းထားခဲ့ 
ေပမယ့္ ဒါကိုဖ်က္လိုက္တယ္။ နယ္ေျမ 
လုံၿခဳံေရးေၾကာင့္ တင္ဒါမေခၚတာ မဟုတ္ 
ဘဲ။ မလုပ္ႏိုင္ခဲ့တာျဖစ္တယ္""ဟုဆိုသည္။

သို႔ေသာ္ ပုဏၰားကြၽန္းစက္မႈဇုန္ စီမံကိန္း 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ တင္ဒါေအာင္သည့္ ကုမၸဏီ 
က ေနာက္ဆုတ္ခဲ့သည့္အျပင္ ေနာက္ပိုင္း 
စစ္ေရးပဋိပကၡမ်ားေၾကာင့္ အေကာင္အထည္ 
မေဖာ္ႏိုင္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ျပည္နယ္အစိုးရ 
ကဆိုသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ဝန္ႀကီးဦးဝင္းျမင့္က ''စီမံကိန္းလုပ္ေဆာင္ဖို႔ 
ေလွ်ာက္လႊာလာတင္ၿပီး သူတို႔အခ်င္းခ်င္း 
ကြဲေတာ့ ဒီအစီစဥ္ပ်က္သြားတယ္။ ေနာက္ 
ပိုင္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမယ့္သူ လိုက္ရွာတဲ့အခါ 
ေနာက္တစ္ဖြဲ႕ လာတင္ေသးတယ္။ ျပင္ဆင္ 
ေနခ်ိန္မွာ သူတုိ႔အဖြ႕ဲကထပ္ကြတဲယ္။ အလုပ္ 
မျဖစ္တဲ့အခါ နည္းနည္းၾကာသြားၿပီးေတာ့ 
ေနာက္ပုိင္း စစ္ပြေဲတြျဖစ္လာတ့ဲအခါ စိတ္ဝင္ 
စားသူေတြလည္း နည္းပါးသြားသလုိ ကြၽန္ေတာ္ 
တို႔ဘက္ကလည္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ေပးရမယ့္အပိုင္းမွာ အခက္အခဲေတြ 
နဲ႔ ေတြ႕ခဲ့ရတယ္""ဟု ပုဏၰားကြၽန္းစက္မႈဇုန္ 
စီမံကိန္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ဧရာဝတီသုိ႔ေျပာသည္။

သို႔ေသာ္ ဦးေအာင္သန္းတင္ ေဆြးေႏြး 
ခ်က္ထဲတြင္ လႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳၿပီးသား 
ျဖစ္ေသာ ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္း အခြန္ေငြ 
အပိုရရွိရန္ ေဘးတြဲဆိုင္ကယ္ အျမန္ဆုံး 
ေျပးဆြဲႏိုင္ေရးအတြက္ စည္ပင္သာယာေရး 
ဥပေဒတစ္ခုေရးဆြဲရန္အဆိုႏွင့္ ယိုးတ႐ုပ္ 
ေက်းရြာကို ၿမိဳ႕အျဖစ္ မသတ္မွတ္ႏိုင္ျခင္း 
စသည့္အဆိုမ်ားလည္း အေကာင္အထည္ 
မေဖာ္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္းလည္း ပါဝင္သည္ကို 
ေတြ႕ရသည္။

အစိုးရအဖြဲ႕တာဝန္ရွိသူ ၁ ဦးကမူ ရခိုင္ 
အစိုးရအေနျဖင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၏ ေမးခြန္းႏွင့္အဆိုမ်ားကို အေလးထား 

ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေၾကာင္းႏွင့္ လက္ရွိအစိုးရ 
သက္တမ္းတြင္ ရခုိင္ေျမာက္ပုိင္း ေမာင္ေတာ 
ၿမိဳ႕မွ ေတာင္ပိုင္း ဂြၿမိဳ႕နယ္အထိ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 
အေဆာက္အဦမ်ား လ်င္ျမန္စြာ တိုးတက္ခဲ့ 
ေၾကာင္းႏွင့္ က်န္ရွိသည့္ အဆိုေမးခြန္းတို႔ကို 
လည္း သက္တမ္းမကုန္ခင္ တတ္ႏုိင္သေလာက္ 
ႀကိဳးစားလုပ္ေဆာင္ေပးသြားမည္ ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ႏိုဝင္ဘာ ၂၀ ရက္လႊတ္ေတာ္တြင္ 
ေျဖၾကားခဲ့သည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ 
ေမြးျမဴေရး၊ သစ္ေတာႏွင့္ သတၳဳတြင္းဝန္ႀကီး 
ဦးေက်ာ္လြင္က ''ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
က တိုက္တြန္းတဲ့ ေမးခြန္းေတြ၊ အဆိုေတြကို 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕အေနနဲ႔ လႈိက္လႈိက္ 
လွဲလွဲႀကိဳဆိုၿပီး အေလးထား အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။

ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕မွတစ္ဆင့္ ျပည္ 
ေထာင္စုအစိုးရသို႔ တိုက္တြန္းအဆိုေတြကို 
လည္း လ်င္ျမန္စြာ တင္ျပႏိုင္ခဲ့ၾကပါတယ္။ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္လို႔ရတဲ့ ကိစၥရပ္မ်ား 
ကုိလည္း ဝမ္းသာအားရနဲ႔ အျမန္ဆံုးအေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ဖို႔ ျပည္နယ္၊ ခ႐ိုင္၊ 
ၿမိဳ႕နယ္၊ ရပ္ေက်းအထိ ၫႊန္ၾကားေဆာင္ရြက္ 
ေနပါတယ္။ အခုဟာလည္း အစိုးရအဖြဲ႕ 
အေနနဲ႔ ပြတ္တုိက္မႈလုိ႔ မယူဆဘဲ အေကာင္း 
ဖက္ကို တြန္းအားေပးတယ္လို႔ ခံယူပါတယ္"" 
ဟုဆိုသည္။

ႏိုင္ငံေရး ေလ့လာသုံးသပ္သူတို႔ကမူ 
လက္ရွိရခိုင္လႊတ္တြင္ ရခိုင္ပါတီအမ်ားစုမွ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားျဖစ္ေနျခင္းႏွင့္ အစိုးရ 
ဘက္တြင္ NLD ျဖစ္ေနျခင္းေၾကာင့္ ၎တို႔ 
ၾကားတြင္ မတူညီေသာ အတိုက္အခံစဥ္းစား 
မႈတို႔ေနာက္တြင္ ပြတ္တိုက္မႈျဖစ္ေနရျခင္း 
ဟုေျပာဆိုၾကသည္။

လက္ရွိ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
တင္သြင္း၊ ေမးျမန္းသည့္အဆိုမ်ားမွာ ရခိုင္ 
ျပည္နယ္အတြင္း အလြန္အေရးႀကီးသည့္ 
အေျခခံအေဆာက္အဦ၊ လယ္ယာ၊ သားငါး 
က႑၊ စီးပြားေရး၊ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအပါဝင္ 
စစ္ေရးပဋိပကၡစသည့္ ေမးခြန္းအဆိုတို႔မွာ 
ျပည္သူမ်ားအတြက္ အလြန္အေရးႀကီးသည့္ 
အတြက္ အစိုးရအေနျဖင့္ ေဆာင္ရြက္မႈ 
အားနည္းျခင္း ကတိကဝတ္မ်ား ပ်က္ျပား 
ျခင္းလည္းျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ားက ေဝဖန္ေနၾကျခင္းျဖစ္သည္ဟု 
သိရသည္။

ကိးုကား-https://burma.irrawaddy.com 


